
1 (2)

INTERPELLATION TILL STATSRÅD

Till statsrådet Andreas Carlson (KD)

2023/24:468 Svensk flagg i upphandlingen av Gotlandstrafiken

Säkerhetsläget i Europa är sämre än på mycket länge, och den utveckling som 
sker på flera håll i omvärlden bidrar till en ökad instabilitet. Östersjön är inget 
undantag. 

Marinchef Ewa Skoog Haslum uttalade nyligen att handelsfartyg och färjor, 
exempelvis Gotlandstrafiken, är särskilt utsatta mål för attentat eller fientliga 
aktioner. 

I detta läge måste staten gå in och garantera en långsiktigt trygg och säker 
tillgänglighet till och från Gotland. I upphandlingen av färjetrafiken som ska 
bedrivas från 2027 måste säkerhetsluckor täppas till omgående. 

Trafikverket menar att de inte har möjlighet att ställa krav på svensk flagg i 
upphandlingen trots uppenbara säkerhetsrisker. 

Med bakgrund av ovanstående vill jag ställa följande frågor till statsrådet 
Andreas Carlson:

 

1. Har statsrådet och regeringen för avsikt att ta generella initiativ för att 
möjliggöra krav på svensk flagg i upphandlingen av Gotlandstrafiken? 

2. Har statsrådet, inom sitt ansvarsområde, och regeringen vidtagit några andra 
åtgärder för att täppa till säkerhetsluckor? 

3. Vilka åtgärder har statsrådet, inom sitt ansvarsområde, och regeringen 
vidtagit för att Gotlands invånare, besökare och näringsliv ska kunna känna 
trygghet när fartygen går på internationellt vatten mellan Gotland och 
fastlandet? 

Från Riksdagsförvaltningen
2024-02-09
Besvaras senast
2024-03-05
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………………………………………

Heléne Björklund (S)

Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


